
Udtalelse om stadionbyggeriet 16.04.19 
 
Til Byplanudvalget. 
På vort sidste møde mellem Byplanudvalget og Bygningskultur Foreningen (BKF) var der enighed 
om, at Kommunen vil inddrage BKF i arbejdet med at udforme en ny arkitekturpolitik for Lyngby-
Taarbæk kommune. Vi venter spændt på et udspil herom. 
I mellemtiden læser vi, at kommunen nu vil udbyde Lyngby Stadion til salg med henblik på, at det 
tilføjes mellem 300 og 330 ungdomsboliger. Det synes vi er en spændende idé, som vi gerne vil 
knytte følgende bemærkninger til: 
* Byggeriets konstruktive, funktionelle og kunstneriske sider bør indgå i et udeleligt hele; 
* Byggeriet skal forholde sig bevidst til sine omgivelser, således at disse udgør et organisk og 
smukt hele 
* Byggeriet bør have en enkel konstruktion og en teknisk og tidssvarende kvalitet 
* Byggeriet bør udføres i materialer med sans for rumlighed, stoflighed og proportioner  
* Byggeriet bør reflektere, at der vil komme mange besøgende igennem eller omkring det, som 
skal have en god oplevelse af det samlede byggeri 
* Byggeriet bør naturligvis udføres med størst mulig hensyntagen til bæredygtighed, evt ved 
genbrug af materialer fra de bygninger, der måtte vige for nybyggeriet 
* - og skal selvfølgelig indeholde et tilstrækkeligt antal parkeringspladser i betragtning af den 
belastede parkeringssituation omkring DTU m.v. 
Vi henviser til den mere detaljerede gennemgang i vedhæftede "Pixi-bog" om god arkitektur, BKF 
har udarbejdet. 
Vi skal samtidig opfordre til, at kommunen engagerer professionelle udbudsrådgivere i forbindelse 
med processen for at sikre, at resultatet bliver optimalt. 
 
Foreningen står naturligvis til rådighed med vores indsigt og rådgivning, såfremt det måtte ønskes. 
 
God påske. 
 
Med venlig hilsen 
Bente Kjøller 
Formand 

 


